
RADA GMINY
Ś"'VILC ZA

ROTOKÓL Nr 4212017
XLlI sesji Rady Gminy Świlcza

z dnia 27 kwietnia 2017 r.

XLII sesję otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Gminy Pan Piotr Wariat. Powitał wszystkich
zebranych i zaproszonych gośc i. Według listy obecnośc i w sesji wzięło udział 13 radnych, co stanowi
quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować uchwały. Wszyscy radni otrzymalimateriały

i ustalony porządek sesji . Następnie Przewodniczący Rady Gminy odczytał porządek obrad i zgłos i ł

dodatkowy punkt a mianowicie:
• Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Świ lcza na rok 2017.
• Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletn iej Prognozy Finansowej Gminy Świ lcza.

• Podjęcie uchwały w sprawie przeka zania mienia Gminy Świlcza na rzecz Gminy Miasta
Rzeszowa.

• Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji projektu p.n. "Wypożyczalnia sprzętu

pi elęgnacyjnego, rehabilitacyjnego i wspomagającego dla mieszkańców gminy Świ lcza" Nr
RPPK .OS.03.00-IP.OI -IS-0 13/16 dofinansowanego ze środków Regionalnego Programu
Operacyjnego Województwa Podkarpackiego na lata 2014-2020 , Oś Priorytetowa VIII
Integracja Społeczna, Działanie Nr S.3.

• Podjęcie uchwały w sprawie wynajmu n ieruchomośc i komunalnej.
Pani Natalia Skuba-Więcław- wystąpiła z wnioskiem o zdjęcie z porządku obrad pkt 7 tj . Podjęcie
uchwały w sprawie rozpatrzen ia skargi na działalność Dyrektora Przedszkola Publicznego w Świlczy z
uwagi na pojawienie się nowych informacji, które wymagają ponownego przeanalizowania sprawy.

Porządek obrad wraz ze zmianami przedstawia się następująco :

l . Przyjęcie protokołów z poprzednich sesj i.
2. Informacja z realizacji uchwał, dzi ałalności Wójta i Urzędu Gminy.
3. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Świlcza na rok 20 17.
4. Podjęc ie uchwały w spraw ie wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacj i na

terenie Gminy Świlcza.

5. Podj ęcie uchwały w sprawie zasad wyznaczania składu oraz zasad dzi ałania Komitetu
Rewitalizacji Gminy Świlcza.

6. Podj ęcie uchwały w sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełn ić przedsiębiorca

ub iegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzen ie dzialalności

w zakresie opróżnian ia zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości c iekłych z terenu
Gminy Świ lcza.

7. Podj ęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Świlcza na rok 2017.
S. Podj ęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gmin y Świ lcza.

9. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania mienia Gminy Świlcza na rzecz Gminy Miasta
Rzeszowa .

10. Podj ęcie uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji projektu p.n. "Wypożyczalnia sprzętu

pielęgnacyjnego, rehab ilitacyjnego i wspomagającego dla mieszkańców gminy Ś w i lcza" Nr
RPPK.OS.03.00- IP.0 I-I S-O 13/16 dofinansowanego ze środków Regiona lnego Programu
Operacyjnego Województwa Podkarpackiego na lata 20 14-2020, Os Priorytet owa VIII
Integracja Społeczna, Działanie Nr S.3.

I I . Podj ęcie uchwały w sprawie wynaj mu nieruchomości komunalnej.
12. Sprawy różne i wolne wnioski .

Przewodniczący Rady Gmi ny Pan Pio tr Wanat - poddał pod głosowanie porządek obrad wraz z
naniesionymi zmianami.
Za przyjęc iem tak ustalonego porządku obrad głosowało - 13
Przeciw - O
Wstrzymało s ię -O
Rada Gminy jednogłośn ie przyjęła porządek obrad wraz ze zmianami
Przystąpiono do real izacji porządku obrad.



Ad. 1). Protokoły z XL i XLI sesj i Rady Gminy przyjęto bez uwag.

Ad.2). Informacje z realizacji uchwał, działalności Wójta i Urzędu Gminy przedstawił Wójt
Gminy Pan Adam Dziedzic.

Pani Barbara Buda - zwróciła s ię z prośbą o przedstawienie rozstrzygnięcia konkursu na Dyrektorów
Szkół i Przedszkoli.
Pan Adam Dziedzic Wójt Gm iny- zaproponował, aby Pan Z-ca Wój ta przedstawił wnioskowane
informacje w pkt 13 tj . w sprawac h różnych.

Ad.3). Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Świlcza na rok 2017.

Pan Piotr Wanat - odczytał proj ekt uchwały w której zwiększa się dochody i wydatki budżetowe o
kwotę 20 000,00 zł, jest to pomoc finansowa otrzymana od Gminy Krasne w formi e dotacji celowej z
przeznaczeniem na wykonanie zadań inwestycyjnych , w tym na:
l) "przebudowę drogi gminnej nr 108765 R w m iej scowości Świlcza polegaj ąca na budowie chodnika
dla pieszych w km 0+510 - km 0+7 10 wraz z przebudową odwodnienia drogi; Etap II km 0+595 - km
0+710" - l O000,00 zł;

2) " przebudowę drogi gminnej nr 108766 R w miejscowości Rudna Wielka w km 0+565 - km 0+650"
- 10 000,00 zł.

W związku z zamiarem zmiany przeznaczenia środków sołeckich miej scowośc i Błędowa Zgłobieńska,

oraz na podstawie protokołu z zebrania wiejskiego, które odbyło się w dniu
23 kwietnia 20 17 r. dokonuj e s ię przeniesienia tych środków z zadania "zakup i montaż pieca
konwekcyjnego do Domu Ludowego" w kwocie 8 000,00 zł, a także pozostałej kwoty z zadania pn.
"zakup i montaż klimatyzacj i w Domu Ludowym " w kwocie l 161,95 zł na rzecz wyposażenia

pomieszczeń w budynku po byłej Szkole Podstawowej w Błędowej Zgłobieńskiej w kwoc ie 9 161,95
zł. Zwiększa się dotacje podmiotową dla Gmin nego Centrum Kultury Sportu i Rekreacj i w Świlczy z
s iedzibą w Trzcianie w kwocie 26 205,09 zł z uwagi na fakt, że dochody z tytułu najmu nieruchomości

będących w zarządzie Gminnego Centrum Kultury Sportu i Rekreacji w Świlczy Z/S w Trzcianie
wpływają zgodnie z przepisami na rachunek Urzędu Gminy w związku z tym dokonuje się zwiększen ia

dotacj i dla Gminnego Centrum Kultury Sportu i Rekreacj i..

Pan Marcin Żanczak - przedstawił pozytywną opinię Komisji Finansów Publicznych , Gospodarki,
Ochrony Środowiska i Spraw Regulaminowych.
Pan Piotr Wanat - zauważył, że środki na fundusz kolej owy są w małej wysokości

Pan Adam Dziedzic - wyjaśnił że ustalone zostały środki, które były przedstawione jeszcze w
poprzednim roku. W ramach tego funduszu , który wspiera równ ież samorząd województwa
przekazywane będą środki z innych gmin na i nfrastrukturę okolo kolejową w celu poprawy warunków
tej infrastrukt ury zwłaszcza dla osób korzystaj ących ze środków transportu PKP. Obecn ie Gmina jest
beneficjentem jeże l i chodzi o real izację tego projektu i w następnych latach również będzie.

Pan Piotr Wanat - zapytał o płatność gmin, czy j est ona dobrowolna, czy obligatoryj na?
Pan Adam Dziedzic- wyj aśnił, że ma to charakter dobrowolny.

Przystąpiono do głosowania -:
Za - 13
przec iw- O
Wstrzymało się - O
Rada Gminy jednogłośnie podj ęła w/w uchwałę.
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Ad. 4).Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji
na terenie Gminy Świlcza .

Pan Piotr Wanat - odczytał projekt uchwały

Pan Marcin Żańczak - przedstawił pozytywną opinię Komisji Finansów Publicznych, Gospodarki,
Ochrony Środowiska i Spraw Regulaminowych, zaznaczył jednak, że

w uzasadnieniu do uchwały wystąpił błąd, który dotyczy złego postawienia przecinku
i wytypowany obsza r zajmuje nie jak w uzasadnieniu 21,23% tylko 2,23 %powierzchni Gminy Świlcza
oraz jest zamieszkałynie przez 22,80%mieszkańców Gminy tylko przez 2,80%.
Pan Adam Dziedzic Wójt Gminy - wyjaśnił, że w załącznikach do niniejszej uchwały omyłkowo nie
ujęto terenu, które są w zasobach Gminy, a dotyczy to w szczególnośc i miejscowośc i Rudna Wielka i
terenu na którym będzie realizowany stadion. W związku z tym radnym rozdane zostały poprawione
załączniki.

Pan SławomirStyka ZastępcaWójta - wyjaśnił, że tereny zdegradowane i rewitalizacj i zmien iają się

w związku z tym, że Bzianka od 1 stycznia 2017 r. nie jest j uż w Gminie Świlcza i w związku z tym
ponownie należało zrobić diagnozy i wyznaczyć tereny zdegradowane. Konsultacje społeczne odbyły

się od 4 kwietnia do 4 maja br. zbieranie uwag w fonn ie papierowej i elektronicznej, w formie ustnej .
W ramach tych konsultacji nie wpłynęły żadne uwagi. Zmieniły się obszary zdegradowa ne w stosunku
do tego co było wcześniej opiniowane. W rewitalizacji zostały wyznaczone tereny: Rudna Wielka 
stadion, Świ lcza - obiekt sportowy, miej scowość Błędowa Zgłobieńska - obiekt byłej szkoły i obiekt
stadionu.

Przystąpiono do głosowan ia

Za podjęciem przedstawionej uchwały głosowało - 13
Przecie - O
Wstrzymało się - O
Rada Gminy jednogłośn ie 13 głosami za podjęła w/w uchwałę.

Ad.S). Podjęcie ucbwały w sprawie zasad wyznaczania składu oraz zasad działania Komitetu
Rewitalizacji Gminy Świlcza.

Pan Piotr Wanat - odczytał proj ekt uchwały.

Pan Marcin Żańczak - przedstawił pozytywną op inię Komisji Finansów Publicznych, Gospodarki,
Ochrony środowiska i Spraw Regulaminowych.
Pan SławomirStyka - wyjaśnił, że ten komitet jest op iniotwórczy dla Wójta Gminy Świlcza i zgodnie
z rozporządzen iem dol. rewitalizacj i taki komitet powinien być powołany w drodze uchwały.

Przystąpiono do głosowania :

Za podjęciem uchwały głosowało- 13
przeciw - O
Wstrzymało się - O
Rada Gminyjednogłośnie przyjęła w/w uchwałę .

Ad.6) Podjęcie uchwały w sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełnić przedsiębiorca

ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności

w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych

z terenu Gminy Świlcza.

Pan Piotr Wanat - odczytał projekt uchwały.

Pan Marcin Żańczak - przedstawił pozytywną opinię Komisji Finansów Publicznych, Gospodarki,
Ochrony środowiska i Spraw Regulaminowych.
Pan Piotr Wanat - zapytał czy Gmina prowadzi spis przedsiębiorców, którzy spełniają warunki i są

dopuszczeni do świadczen ia takich usług?

Pan Tadeusz Pachorek - poinformował, usługi te świadczą dwie firmy. ZWiK zaj muje się wywozem
nieczystości ciekłych od jednostek, które nie posiadają kanalizacji. Druga Firma jest z Rudnej Malej ,



która dowozi ścieki . Usługi te jednak stanowiąmargines i są bardzo rzadko świadczone . Jest jeszcze
firma WATCAR, gdzie w większej ilości są wożone ścieki , pozostałe sąjuż podłączone pod sieć . Będzie

to dotyczyć wszystkich firm z zewnątrz, a szczególnie w zakresie posiadania zapewnienia przyjęcia, co
będzie od wszystkich obecnie ubiegających się bądź tych co mają zarządzać zgodę lub umowę na
przyjęcie ścieków do stacji zlewnej , informuję, że dla jednostek, które będą przywozić ścieki z zewnątrz

naszej Gminy , takiej zgody nie będę wyrażał.

Pan Piotr Wanat - poruszył sprawę wywożenia nieczystości z sąsiednich gmin na pola przy osiedlu
mieszkaniowym, w związku z tym zapytał, gdzie należy zgłaszać taki proceder.
Pan Tadeusz Pachorek - wyjaśnił, że takie sprawy należy zgłaszać do WIOŚ, Sanepidu i na Policję .

Pan Seweryn Kornak- zapytał czy przedsiębiorca świadczący te usługi, legitymujący się umową

odpłatną bądź nieodpłatną w zakresie posiadania bazy transportowej wym ienionej w § l pkt 2 będzie

spełniał warunki określone w uchwale?
Wójt - odpowiedział, że w tej sytuacji mogą wchodzić umowy dzierżawy i spełnienie wszystkich
przepisów dotyczących działalności gospodarczej i Ochrony ŚrodowiskaczyI i musi być posiadaczem. .
Głosowanie

Za podjęciem uchwały głosowało - 13
przeciw- O
Wstrzymało się - O
Rada Gminy jednogłośnie 13 głosami za podjęła niniejszą uchwałę.

Ad.7). Podjęcie uchwaly w sprawie zmiany uchwały budżetowejgminy Świlcza na rok 2017.

Pan Piotr Wanat - odczytał projekt uchwały
Pan Marcin Żańczak - przedstawił pozytywną opinię Komisji Finansów Publicznych, Gospodarki,
Ochrony Środowiska i Spraw Regulaminowych.

Głosowanie

Za podjęciem uchwały głosowało - 13
Przeciw - O
Wstrzymało się - O
Rada Gminy jednogłośnie 13 głosami za podjęła niniejszą uchwałę.

Ad. 8). Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Świlcza.

Pan Piotr Wanat- odczytał projekt uchwały
Pan Marcin Żańczak - przedstawił pozytywną opinię Komisji Finansów Publicznych, Gospodarki,
Ochrony Środowiska i Spraw Regulaminowych .
Głosowanie

Za podjęciem uchwały głosowało - 13
Przeciw - O
Wstrzymało się - O
Rada Gminy jednogłośnie 13 głosami za podjęła niniejszą uchwałę .

Ad.9) Podjęcie nchwały w sprawie przekazania mienia Gminy Świlcza na rzecz Gminy Miasta
Rzeszowa.
Pan Piotr Wanat - odczytał projekt uchwały i wyjaśnił, że podejmowana uchwała jest uchwałą

porządkującą, gdyż mienie to zostało już przekazane, a stosowne porozumienie było już procedowane
przez Wójta Gminy.

Wójt - zauważył, że Gmina Świlcza przekazuje mienie, ale Gmina Miasto Rzeszów podjęła uchwałę

intencyjnąo pomocy finansowej na terenie Gminy Świlcza. Druga sprawa są to rozliczenia wzajemne
dotyczące poniesionych nakładów inwestycyjnych i te zostały już rozliczone wcześniej.

Przystąpiono do głosowania



Za podjęciem uchwały głosowało - 13
Przeciw - O
Wstrzymało się - O
Rada Gminy jednogłośnie 13 głosami za podjęła niniejszą uchwałę ,

Ad. 10). Podjęcie uchwały w sprawie przystąpieniado realizacji projektu p.n. "Wypożyczalnia

sprzętu pielęgnacyjnego, rehabilitacyjnego i wspomagającego dla mieszkańców gminy Swilcza"
Nr RPPK.08.03.00-IP.01-18-013/16 dofinansowanego ze środków Regionalnego Programu
Operacyjnego Województwa Podkarpackiego na lata 2014-2020, Os Priorytetowa VIII Integracja
Spoleczna, Dzialanie Nr 8.3.

Pan Piotr Wanat - odczytał projekt uchwały i zapytał czy kwota 16.587,00 zł proporcjonalnie jako
wkład własny zostanie ujęta w budżecie na 2017 r 2018 i 2019?
Pani Aneta Cwynar Skarbnik Gminy - wyjaśniła. że trzeba wprowadzić całość przedsięwzięcia

realizowanego w 2017 do budżetu i zmiany WPF. Realizacja jednak nie zawsze się rozkłada

równomiernie pomiędzy poszczególnymi latami..
Wójt - podkreślił, że podjęte uchwały dot. świetlicy środowiskowej , dotyczące wypożyczalni to jest
realizacja programu wyborczego.
Pan Piotr Wanat - zauważył, że brakuje takich ośrodków, ale trzeba wziąć pod uwagę zatrudnienie
kilku osób i zapytał, czy środki na zatrudnienie będą pozyskiwane ze środków pomocowych czy będą

one pokrywane z budżetu Gminy
Wójt - wyjaśnił, że na utrzymanie tych świetlic i zatrudnienie był przygotowany wniosek..
Pan Tadeusz Pachorek - poinformował, że w Radzie Powiatu funkcjonują takie wypożyczalnie

i zaproponował, aby kontaktować się z nimi w sprawie zakupu sprzętu.

Wójt - odczytał ostani akapit uzasadnienia do uchwały które brzmi: " W ramach projektu zostanie
zakupiony następujący sprzęt pielęgnacyjny, rehabilitacyjny i wspomagający: skuter inwalidzki
elektryczny - 2 szt., lampa bioptron ze statywem - l szt., łóżko rehabilitacyjne zdalnie sterowane 28
szt., podnośnik pacjenta 3 szt., wózek inwalidzki składany 10 szt.l krzesło toaletowe 10 szt., orteza
stawu biodrowego 2 szt., orteza stawu skokowego 2 szt., orteza kończyny dolnej 2 szt., orteza stawu
barkowego - aparat odwodzący kończynę górną 2 szt. Ergometr elektromagnetyczny gumowy 10 szt.,
rotor rehabilitacyjny 3 szt., stabilizator kolana 2 szt., materac mata masująca 10 szt., materac
pneumatyczny rurowy 20 szt., elektro stymulator 2 szt., pas lędźwiowy ortopedyczny 3 szt., rolmasaż 3
szt., szyny najazdowe 2 kpI., orbitrek 3 szt., eklektro stymulator - masażer 2 szt. rower magnetyczny
poziomy 4 szt., stepper skrętny 4 szt. rower rehabilitacyjny 3 szt. poduszka ortopedyczna 7 szt. materac
zmiennociśnieniowy przeciwodleżynowy 5 szt.

Przystąpiono do głosowania

Za podjęciem uchwały głosowało - 13
Przeciw- O
Wstrzymało się - O
Rada Gminyjednogłośnie 13 głosami za podjęła niniejszą uchwałę

Ad.lI). Podjęcie uchwaływ sprawie wynajmu nieruchomościkomunalnej.
Pan Piotr Wanat odczytal projekt uchwały w której § l. Wyraża się zgodę na wynajem, na czas
nieokreślony, części - o powierzchni 30 m' -nieruchomości gruntowej położonej w Bratkowicach i
oznaczonej w ewidencji gruntów i budynków jako działka Nr 3616, dla której Sąd Rejonowy w
Rzeszowie prowadzi Księgę Wieczystą Nr RZ1Z/0014753517.

Pan Marcin Żańczak- poinformował, że Komisja Finansów Publicznych, Gospodarki, Ochrony
środowiska i Spraw Regulaminowych nie opiniowala projekt przedmiotowej uchwały.

Przystąpionodo głosowania

Za podjęciem uchwały głosowało - 13
Przeciw- O



Wstrzymało się - O
Rada Gminy jednogłośnie 13 głosami za podjęła niniejszą uchwałę

Ad.U). Sprawy różne i wołne wnioski.

Pan Slawomir Styka ZastępcaWójta - przedstawił rozstrzygnięcie konkursów na dyrektorów szkół i
przedszkoli.
Komisja została powołana Zarządzeniem Wójta. W skład komisji wchodziło 12 osób. W dniu 17 maja
2017 r. i 18 maja 2018 r. odbyły się konkursy w palcówkach
Przedszkole Publiczne w Bratkowicach - rozstrzygnięty

Przedszkole Publiczne w Trzcianie - rozstrzygnięty

Przedszkole Publiczne w Świlczy - rozstrzygnięty
Szkoła Podstawowa Nr 2 w Bratkowicach - nie rozstrzygnięty

Szkoła Podstawowa Nr l w Mrowli - rozstrzygnięty

Zespół Szkół w Dąbrowie - nie rozstrzygnięty

Pan Kazimierz Lagowski soltys wsi Trzciana- przedstawiłtrzy pytania, pierwsze dotyczy czasokresu
świecenia w Trzcianie, czy mieszkańcy mogą się spodziewać załatwienia sprawy?
Wójt - Konieczne jest jeszcze konsultacja z mieszkańcami ..
Kazimierz Lagowski - Dotyczy zamontowania tablicy informacyjne w Trzcianie Słotwince.

Wójt - poinformował, że tablice sąjuż gotowe, ale będą montowane w terminie późniejszym .

Kazimierz Lagowski -Przedstawił swoje spostrzeżenie dotyczące rozwiązania ruchu drogowego w
Świlczy na drodze E-4 tj. lewoskrętów z wysepką na środku i zapytał czy Trzciana może spodziewać

się podobnego rozwiązania? Następnie poruszył sprawę ekranów, które utrudniają komunikację .

Wójt - poinformował, że taki projekt został złożony i taki został zatwierdzony. Obecnie poprawia się

niedoskonałości.

Wójt - zaprosił wszystkich na otwarcie Gminnego Centrum Sportu w Trzcianie w dniu 4 czerwca
2017 r organizowanego w połączeniu z uroczystościami Zesłania Ducha Świętego czyli Zielonymi
Świątkami i poszanowaniem działalności wszystkich tych organizacji które w obszarze działają oraz z
uroczystym odsłonięciem zrewitalizowanego pomnika upamiętniającego pobyt ks. Stojałowskiego na
terenie wsi Trzciana.
Pan Piotr Wanat - podkreślił, że data 4 czerwca to kolejna rocznica pierwszych częściowo wolnych
wyborów.

Przewodniczący Rady Gminy Pan Piotr Wanat - zamknął obrady XLII sesji Rady Gminy , która trwała

od godz. 16.05 do 17.25

Protokołowała: Bożena Pieta


